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تدوین ۳۴ هزار سند استاندارد 

در کشور
در  گفت:  استاندارد  ملی  سازمان  رئیس 
هزار   ۳۴ کنون  تا  کشور  مختلف  حوزه های 
پیروزبخت  نیره  است.  شده  تدوین  استاندارد 
، در مراسم بزرگداشت روز آمار و برنامه ریزی 
تاکید کرد: در تلاشیم تا در حد توان، همکاری 
ویژه ای با مرکز آمار داشته باشیم تا حرکت رو 
به جلوی هر دو سازمان را رقم بزنیم.وی با بیان 
قطعیت  عدم  استاندارد  و  آمار  علم  در  اینکه 
در  قطعیت  عدم  این  داد:  ادامه  دارد،   وجود 
علم اندازه شناسی کاربرد دارد زیرا اندازه شناسی 
یکی از مولفه های اصلی نظام استانداردسازی 
است.رئیس سازمان ملی استاندارد افزود: بدون 
علم آمار نمی توانیم به نتایج قطعی برسیم زیرا 
تا زمانی که نتوان بر مبنای مستندات کافی و 
لازم و اندازه گیری های دقیق به قطعیت برسیم 
نمی توان آمار ارایه داد.پیروز بخت ادامه داد: در 
ایران در سطح استانداردها توقف کرده ایم اما 
این را نمی خواهیم، تا آنجا که در قانون جدید 
سازمان ملی استاندارد مسئولیت راهبرد کیفیت 
کشور بر عهده این سازمان قرار گرفته است.به 
گفته پیروزبخت، مفهوم کیفیت در ایران بر ۴ 
محور استاندارد، سرعت استفاده،  در دسترس 
بودن، قیمت تمام شده و رقابتی بودن و نوآوری 
استوار است.وی افزود: نوآوری تنها مربوط به 
کالا و خدمات نیست و در آمار و برنامه ریزی 
نیز حکم می کند تا دستگاه های مختلف بتوانند 
کنند. استفاده  کشور  در  موجود  ظرفیت  از 
کرد:  تاکید  استاندارد  ملی  سازمان  رئیس 
پیشنهاد تدوین استاندارد ملی برای چارچوب 
مدیریت کیفیت آمارهای مرکز آمار در دستور 
کار است تا هر چه سریعتر این چارچوب تبدیل 
به استاندارد شود.وی گفت: حدود ۴۵ استاندار 
ملی ایران داریم که تفسیر آماری داده ها است 
و واژه ها و نمادهای آماری به صورت استاندارد 

درآمده است.

رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس :

اقدامات وزارت صمت در 
حوزه ساخت داخل بسیار 

ارزشمند و قابل تقدیر است 
رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
شورای اسلامی در مراسم امضای تفاهم نامه 
پتروشیمی  صنایع  تجهیزات  سازی  داخلی 
به  اشاره  با  داخل  ساخت  نهضت  راستای  در 
توجه  ضرورت  خصوص  در  رهبری  تاکیدات 
به توان داخل گفت: هر جا ضرورت دارد باید 
از تکنولوژی دنیا استفاده کنیم ولی آنجا که 
موجود  های  ظرفیت  از  توانیم  می  خودمان 
باید نهایت استفاده را داشته باشیم و مسلما 
با این رویکرد تولید داخلی تقویت می شود.
افزود: حمایت  اکبریان  عزیز  به گزارش شاتا، 
از رونق تولید اولویت مجلس شورای اسلامی 
است و انتظار داریم روند همکاری سایر بخش 
نیز  بانک ها  ازجمله  این حوزه  های موثر در 
بهبود بیشتری یابد تا از شرایط ناجوانمردانه و 
تحریمی کنونی عبور کنیم و تولید به معنای 
واقعی کلمه رونق بگیرد.وی با اشاره به ضرورت 
توان  و  از ظرفیت  استفاده  فرهنگ سازی در 
زیادی  و ظرفیتی  توان  ما  کرد:  بیان  داخلی، 
داریم که از سطح خاورمیانه بسیار بالاتر است و 
ما نباید خودمان را با خاورمیانه مقایسه کنیم، 
بلکه باید با ابرصنعت های دنیا مقایسه کنیم.
اکبریان در ادامه صحبت های خود با اشاره به 
اینکه تفکر و نگاه جزیره ای نباید در مسایل 
وجود داشته باشد توضیح داد: باید با تعامل بین 
دستگاهی و وزارتخانه ای از این تفکر جزیره ای 
بیرون بیاییم چرا که این نگرش سدی در برابر 
سرعت انجام کارها و پیشرفت امور است.عضو 
کمیسیون صنایع و معادن با اشاره به برگزاری 
میزهای تخصصی ساخت داخل صنعتی خودرو 
در وزارت صمت گفت: برای شروع و انجام این 
و  معدن  صنعت،  وزارت  به  ارزشمند  حرکت 
تجارت تبریک می گویم، اقدام امروز و تفاهم 
نامه منعقده نیز برای صنعت پتروشیمی همانند 
صنعت خودروسازی گام مهمی است چرا که 
ظرفیت های بسیار زیادی در این صنعت وجود 
دارد انجام این حرکت در شرایط تحریم بسیار 

ارزنده و قابل تقدیر است.

 ارزش مسکن مهر 
با خرید عرصه بالا می رود

معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: هرچه 
استقبال متقضیان از خرید عرصه مسکن مهر 
مالی  قدرت  عمران  شرکت  به  باشد  بیشتر 
می دهد تا با ارتقای زیرساخت ها شرایط زندگی 
را در شهرهای جدید مهیا کند و ارزش واحدها 
می رود.حبیب اله  بالا  ترتیب  همین  به  نیز 
واحد  هزار  حدود ۸۰  کرد:  اظهار  طاهرخانی 
ابنیه  نظر  از  در شهرهای جدید  مهر  مسکن 
تکمیل شده اما با مشکل تامین زیرساخت ها 
مواجهیم. لذا بر اساس تبصره  ۸ لایحه بودجه 
به مجموعه  را  اختیار  این  سال ۱۳۹۸ دولت 
شرکت عمران و سازمان ملی زمین و مسکن 
تکمیل  برای  خود  منابع  از  بتوانیم  که  داد 
خدمات زیربنایی و روبنایی مسکن مهر استفاده 
کنیم.وی افزود: در بازدیدهای متناوبی که از 
شهرهای جدید داریم مشاهده می کنیم عمده 
مشکلاتی که تحویل واحدهای مسکونی را به تاخیر 
انداخته به خدمات و انشعابات مربوط می شود. در 
این زمینه هفته گذشته با مسوولان آب و فاضلاب 
هماهنگی هایی را انجام دادیم و این قول را گرفتیم 
که نسبت به تسریع در تکمیل انشعابات شهر 
جدید پرند اقدام کنند. در سایر شهرها نیز کارها 
پیش می رود.مدیرعامل شرکت عمران شهرهای 
جدید درباره فروش عرصه واحدهای مسکن مهر 
گفت: شهرهای جدید با بازار املاک و مستغلات 
شهرهای دیگر تفاوت هایی دارد. هنگامی که در 
شهرهای جدید مباحث آماده سازی، زیرسازی و 
محوطه سازی به سرانجام می رسد برای املاک، 

ارزش افزوده ایجاد می شود.

معاون وزیر راه و شهرسازی:

ثبت نام مسکن ملی آغاز می شود
معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: کارهای 
اقدام  پروژه  ثبت نام  مرحله  به  ورود  مقدماتی 
به  و  شده  انجام  مسکن  عرضه  و  تولید  ملی 

زودی نام نویسی از متقاضیان آغاز می شود.
محمود محمودزاده ، اظهار کرد: عملیات 
تولید و عرضه ۴۰۰  اقدام ملی  پروژه  اجرایی 
استان ها  از  بسیاری  در  مسکونی  واحد  هزار 
به  نام  ثبت  زودی  به  و  شده  آغاز  شهرها  و 
تفکیک استان ها شروع می شود. این پروژه در 
هر استان مقتضیات خاص خود را دارد. فعلا 
ثبت نام در کرمان آغاز شده و در سایر مناطق 
نیز کارهای مقدماتی در حال  انجام است که 
به محض آماده شدن اطلاع رسانی می کنیم.وی 
درباره اقدامات دولت برای کنترل بازار مسکن 
گفت: چند اقدام را برای ایجاد تعادل عرضه و 
تقاضا در بازار مسکن در دستور کار قرار داده ایم. 
افزایش تولید، یکی از مهم ترین برنامه ها است. 
موضوع دیگر بحث مالیات بر واحدهای خالی 
هم اکنون  بود.  شده  رها  سال  چند  که  است 
با توجه به تکلیف قانونی و دستوری که وزیر 
راه و شهرسازی صادر کرده، سامانه املاک و 
اسکان مراحل راه اندازی خود را در وزارت راه 
و شهرسازی طی می کند اما کاربر آن وزارت 
اقتصاد و سازمان امور مالیاتی است. به شکل 
فشرده روی این سامانه کار کرده ایم که شرح 
خدمات و پیش نویس ها انجام شده و امیدواریم 
ظرف پنج تا شش ماه آینده به سازمان امور 
مالیاتی تحویل دهیم.معاون مسکن و ساختمان 
 ۲.۵ وجود  به  اشاره  با  شهرسازی  و  راه  وزیر 
اساس  بر  کشور  در  خالی  مسکن  میلیون 
سرشماری سال ۱۳۹۵ خاطرنشان کرد: حدود 
۱۰ درصد واحدهای مسکونی کشور خالی است 
که باید با ابزار مالیاتی مثبت و بازدارنده وارد 
ارایه  بازار  به  را  املاک  که  کسانی  شود.  بازار 
می دهند تشویق می شوند و برای مالکانی که 
بازدارنده در  ابزارهای  واحدها را نگه می دارند 
نظر می گیریم.محمودزاده، اجاره داری حرفه ای 
گفت:  و  دانست  وزارتخانه  دیگر  برنامه  را 
موضوع  روی  بر  کار  حال  در  ویژه   شکل  به 
زودی  به  که  هستیم  حرفه ای  اجاره داری 
جزئیات آن اعلام می شود. در این بخش فصل 
اجاره را برنامه ریزی کرده ایم که به موضوعاتی 
اقداماتی  درباره  می پردازد.وی  ودیعه  همچون 
کرد:  اظهار  سازندگان مسکن  به  برای کمک 
طریق  از  مصالح  فروش  مکانیزم  هم اکنون 
کارت اعتباری بین یک مجموعه با هماهنگی 
بنیاد مسکن در حال انجام است و کارها پیش 
می رود. هدف این است که قیمت تمام شده 
ساختمان را از طریق فروش اعتباری مصالح به 

حداقل برسانیم.

اولتیماتوم سازمان حمایت به 
نانوایان برای رعایت قیمت ها

از  تجارت  و  معدن  صنعت  وزیر  معاون 
رعایت  منظور  به  حمایت  سازمان  اولتیماتوم 
قیمت های مصوب نان خبر داد و گفت: تمامی 
واحدهای نانوایی مکلف به نصب تابلوی قیمت 
سازمان  اولتیماتوم  از  تابش  هستند.عباس 
تولیدکنندگان  و  کنندگان  مصرف  حمایت 
جهت نصب نرخ نامه های مرتبط با وزن چانه 
و  داد  خبر  نان  مصوب  قیمت های  و  خمیر 
تمامی  نان،  انواع  نرخ  ابلاغ  به  با توجه  گفت: 
ای  یارانه  و  آزادپز  از  اعم  نانوایی  واحدهای 
قابل  نان  انواع  قیمت  تابلوی  نصب  به  مکلف 
عرضه، متضمن وزن چانه خمیر و ممهور به 
مهر اتحادیه هستند.معاون وزیر صنعت معدن و 
تجارت افزود: مبنای پخت و عرضه نان در تمام 
خبازی ها، ارائه نان ساده و بدون مواد افزودنی 
بوده و عرضه نان کنجدی و سایر انواع نان صرفا 
با سفارش و بنا بر تقاضای مشتری مجاز است.
صورت  در  شهروندان  همه  کرد:  تصریح  وی 
با  تماس  طریق  از  می توانند  تخلف  مشاهده 
تلفن ۱۲۴ یا مراجعه به سامانه ir.۱۲۴ مراجعه 
به اپلیکیشن مربوطه، ادارات صنعت، معدن و 
یا سازمان  تجارت شهرستان ها و استانها  و 
تولیدکنندگان  و  کنندگان  مصرف  حمایت 
اقدام نمایند. انعکاس شکایت خود  نسبت به 
تابش گفت: اکنون به نانوایی ها هشدار داده 
شده که باید علاوه بر رعایت قیمت، نرخنامه را 
نیز نصب کنند؛ بر این اساس بازرسی ها از ده 
روز آینده در سطح نانوایی ها تشدید می شود.

احتمال حذف ماده ۵ لایحه 
تجارت وجود دارد

تولید  از  ویژه حمایت  رئیس کمیسیون 
ملی گفت: احتمال حذف ماده ۵ لایحه تجارت 
اینکه  بیان  با  فولادگر،  دارد.حمیدرضا  وجود 
فعالان  اقتصادی در مواد قبلی لایحه تجارت 
می توانند  نیز  است  رسیده  تصویب  به  که 
و  تشخیص  مجمع  به  را  خود  پیشنهادات 
که   ۵ ماده  گفت:  بدهند،  نگهبان  شورای 
می  را  شده  است،  آن  روی  زیادی  بحث های 
خواهند رد کنند.رئیس کمیسیون حمایت از 
تولید ملی، با اشاره به امکان اظهار نظر فعالان 
اقتصادی درباره مواد باقی مانده لایحه تجارت، 
مانده  باقی  ماده  خورده ای  و  هشتصد  گفت: 
است که اصل لایحه این مواد است؛ به همین 
دلیل، مخالفان همین الان که می توانند بیایند 

پیشنهادات خود را ارائه دهند.
وی همچنین راجع به امکان اصلاح موادی 
که تصویب شدند نیز، افزود: در مواد قبلی نیز با 
اینکه تصویب شده، می توانند پیشنهادات خود 
را به مجمع تشخیص دهند چون آنها مغایرت 
همچنین  می کنند.  بررسی  را  سیاست ها  با 
می تواند نظرات خود را به شورای نگهبان نیز 
برای مغایرت با قانون اساسی و شرع مقدس 
اظهار کنند.رئیس کمیته حمایت از تولید ملی 
ادامه داد: ماده ۵ که بحث های زیادی روی آن 
شده  است، را طبق شنیده های من، می خواهند 
رد کنند؛ بنابراین همین الان برای مواد تصویب 

شده ومواد باقی مانده راه حل وجود دارد.

اخبار اخبار

مراسم  در  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزیر 
امضای تفاهم نامه داخلی سازی تجهیزات صنایع 
پتروشیمی در راستای نهضت ساخت داخل گفت: 
امروز یک کار مقدس و ارزشمند انجام می گیرد 
به  توجه  مشکلات  حل  اصلی  راهکار  عمل  در  و 
همین ساخت داخل با محوریت حضور تشکل ها و 

واحدهای صنعتی بخش خصوصی است. 
رضا رحمانی افزود: این مراسم و تفاهم نامه 
ها و میزهای ساخت داخل اقدامی نمادین هستند 
و  توسعه  جهت  در  شده  برداشته  های  گام  از 
تعمیق ساخت داخل و همچنین شناخت عمومی 
چرا  آنها،  مشارکت  جلب  و  رویکرد  این  از  مردم 
و  قراردادها  انواع  روزانه  طور  به  خوشبختانه  که 
تفاهم نامه ها در این حوزه امضا و منعقد می شود.

اقتصادی،  جنگ  شرایط  در  داد:  ادامه  وی 
اقدام امروز یک عملیات موفق و پیروزمندانه است 
ایجاد  ارزشمندی همچون  و  بزرگ  آثار  که حتما 
فرصت های شغلی جدید در اقصی نقاط مختلف 

کشورمان خواهد داشت.
رحمانی خاطرنشان کرد: امروز شرایط کشور 
نگاهمان  نوع  دارد  که ضرورت  است  ای  گونه  به 
یابد و همه  تولید و ساخت داخل تغییر  به رونق 
باید به این باور برسیم که راه حل مشکلات کشور 

همین توجه به ساخت داخل و رونق تولید است.
بسیاری از دستگاه ها به برنامه ساخت داخل 

پیوسته اند
تلاش  تمام  صمت  وزارت  کرد:  تصریح  وی 
خود را بکار بسته تا همه دستگاه ها و وزارتخانه 
رویکرد  این  به  داخل  ساخت  نهضت  با  مرتبط 
راستا خوشبختانه  و در همین  بپیوندند  ارزشمند 
وزارتخانه هایی چون نفت، نیرو و ارتباطات از این 
مهم استقبال و حمایت های خوبی نیز داشته اند.

وزیر صمت گفت: برای تحقق اهداف توسعه 
نیازمندی های  و تعمیق ساخت داخل در برخی 
بزرگ  صنعتی  واحدهای  خود  سازی،  داخلی 
ازجمله خودروسازی، فولاد، مس و...، و در برخی 
دیگر، انجمن ها پیشقدم شده و گام های خوبی 

نیز در این راستا برداشته اند.
ارزشی  رویکرد  این  کرد:  تاکید  رحمانی 

تاکیدات  و  فرمایشات  با  در حوزه ساخت داخل 
منویات  تحقق  جهت  در  و  رهبری  معظم  مقام 
نتیجه  تا حصول  قطعا  و  است  شده  آغاز  ایشان 
خواهد  دنبال  تر  تمام  چه  هر  دقت  با  کامل 
ها  انجمن  که  دارد  خوشحالی  جای  البته  شد؛ 
خوبی  به  نیز  خصوصی  بخش  های  تشکل  و 
را  داخل  ساخت  نهضت  پرچم  و  آمده  کار  پای 

سرافرازانه بالا برده اند.
وی افزود: هر کالا و محصولی که به کیفیت و 
کمیت در داخل تولید می شود یا ورود آن را ممنوع 
کردیم و یا با تعرفه و در جهت تامین نیاز داخلی 
واردات را مدیریت می کنیم و شخصا معتقدم هر 
شهروند  هر  مصرف  اولویت  در  باید  ایرانی  کالای 
ایرانی باشد و وظیفه داریم برای ایجاد زمینه های 
خودکفایی و قطع وابستگی، این فرهنگ ارزشمند 
همراهی  و  ببخشیم  عمومیت  کشور  سطح  در  را 

حداکثری مردم را جلب نماییم.
حمایت  کنار  در  کرد:  تاکید  صمت  وزیر 
کشور  صنعتی  واحدهای  و  تولید  از  حداکثری 
انتظار داریم که تولیدکنندگان نیز اطلاعات موثقی 
از میزان تولیدات خود در بخش های مختلف ارائه 
نمایند و در صورت ارائه آمار غیر واقعی واحدها و 
یا انجمن های مربوطه، حتماً در نحوه حمایت از 

آنها تجدید نظر خواهیم کرد.

توسعه  در  صمت  وزارت  توامان  اقدام 
فناوری و توسعه ساخت داخل

چارچوب  در  امسال  داد:  ادامه  رحمانی 
برنامه های محوری وزارت صمت، توسعه فناوری 
و  توسعه  با  همزمان  بنیان  دانش  شرکتهای  و 
تعمیق ساخت داخل دنبال می شود و خوشبختانه 
از  کشورمان  آپ  استارت  واحدهای  برخی  امروز 

پیشگامان دانش در سطح دنیا هستند.
وی خاطرنشان کرد: در قالب یک برنامه جامع 
و در راستای حمایت از دانشجویان برتر و نخبه به 
شرکت های بزرگ صنعتی کشور، جذب نیروهای 
نخبه را تکلیف کردیم و همچنین برای سهمیه جذب 

سرباز نخبه را در این بخش دریافت کردیم.
نامه  تفاهم  امضای  کرد:  تصریح  رحمانی 
در  پتروشیمی  صنایع  تجهیزات  سازی  داخلی 
و  است  داخل  ساخت  نهضت  اهداف  راستای 
از  آمده  عمل  به  بازدیدهای  در  خوشبختانه 
ها  استان  سطح  در  تولیدی  و  صنعتی  واحدهای 

آثار آن کاملًا مشهود است.
وزیر صمت اعلام کرد: تا پایان سال چند میز 
دیگر به صورت نمادین در حوزه فولاد، مس، فلزات، 
برق و الکترونیک و موتور سیکلت و لوازم خانگی و...؛ 
خواهیم داشت که نشان از یک حرکت خوب در این 

رویکرد ارزنده در حوزه صنعت کشور است.

برخی  در  خوشبختانه  کرد:  تصریح  رحمانی 
صنایع از جمله صنایع غذایی در حال تبدیل شدن 
به قطب صنعتی در منطقه هستیم و طبق آمارها 
در 6 ماهه نخست امسال ۱۵ درصد افزایش تولید 
داشته ایم و کارهای مشترکی با وزارت جهاد در 

این حوزه در حال پیگیری است.
های  تشکل  و  ها  انجمن  کرد:  تاکید  وی 
بخش خصوصی باید خودشان پرچم ساخت داخل 
را برافراشته نگه دارند چرا که ظرفیت ها و فرصت 
های لازم نیز در کشور وجود دارد به عنوان نمونه 
۲ میلیارد و ۷۰۰ میلیون دلار در حوزه پتروشیمی 
و صنایع شیمیایی تا افق ۱۴۰۴ باید داخلی سازی 
شود واین در حالی است که با وجود شرایط سخت 
میلیارد دلار طرح در دست  از ۹  بیش  اقتصادی 

اجرا در بخش پتروشیمی داریم.
و  اجتماعی  معضلات  گره  تولید،  رونق 

اقتصادی کشورمان را می گشاید
نشان  خاطر  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزیر 
معظم  مقام  موکد  فرمایشات  به  عنایت  با  کرد: 
می  رفع  بیکاری  بگیرد  رونق  تولید  اگر  رهبری، 
ضعیف  طبقات  در  فقر  کنترل،  قابل  تورم  شود، 
جامعه کم رنگ تر شده، معضلات بانکی کاهش، 
ارزش پول ملی ارتقاء می یابد، کسری بودجه قابل 
ایجاد شده  نفتی  اقتصاد  از  رهایی  امکان  جبران، 
و  حل  قابل  جامعه  معضلات  از  دیگر  بسیاری  و 

فصل هستند.
پایدار  شغل  ایجاد  راه  تنها  افزود:  رحمانی 
از رکود  بوم و جلوگیری  و  این مرز  برای جوانان 
همین توجه به ساخت داخل و رونق تولید است ، 
است،  جهادی  و  مقدس  تولید  حوزه  در  کار  لذا 
مدیران باید این را باور داشته باشند و با تمام توان 

برنامه ها و اقدامات مرتبط را دنبال کنند.
وی در پایان گفت: از شخص رئیس جمهور، 
اسلامی،  شورای  مجلس  رییس  اول،  معاون 
اعضای  و  رییس  خصوص  به  مجلس  نمایندگان 
کمیسیون  مجلس،  معادن  و  صنایع  کمیسیون 
شورای  مجلس  های  کمیسیون  سایر  و  اقتصادی 
تولید  از رونق  برای حمایت  اعتقاد  با  اسلامی که 

پای کار آمده اند، قدردانی می کنم.

وزیر جهادکشاورزی گفت: گوشت کیلویی ۲ دلار کجاست؟ هر 
کس فکر می کند گوشت دو دلاری وجود دارد برود وارد کند و اینجا 

کیلویی ۳۵ هزار تومان بفروشد، محدودیتی وجود ندارد. 
اتاق  نمایندگان  هیات  نشست  هفتمین  در  حجتی«  »محمود 
بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی تهران، با بیان اینکه امروز مسئول 
دلار   ۲ کیلویی  گوشت  افزود:  آن،  تامین  نه  و  هستم  گوشت  تولید 
کجاست؟ در استرالیا قیمت گوشت ۷.۵ دلار و در مغولستان  ۵ دلار 

است.  
وی اضافه کرد: یک حرف هایی در کشور زده می شود و یک سایت 
به تریبون یک نفر تبدیل می شود و قضاوت هایی شکل می گیرد. هر 
کس فکر می کند گوشت دو دلاری وجود دارد برود وارد کند و اینجا 

کیلویی ۳۵ هزار تومان بفروشد، محدودیتی وجود ندارد.
وزیر کشاورزی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به افزایش 
جهشی در تولید برخی محصولات گفت: بیش از ۲ میلیون هکتار از 
اراضی کشور به روش مکانیزه آبیاری می شود که دولت های یازدهم و 
دوازدهم 6۰ درصد این میزان را با رقم بیش از یک میلیون و ۲۰۰ هزار 

هکتاری به خود اختصاص داده اند.
وی با اشاره به اهمیت عامل زیرساختی در توسعه کشاورزی گفت: 
دولت های یازدهم و دوازدهم بر توسعه زیربناها و بهره وری هرچه بیشتر 
آب و خاک تاکید داشته و دارند و هیچ دوره ای اینگونه درباره آب و خاک 

و به ویژه برای مزرعه اینگونه سرمایه گذاری نشده است.
تذکر به کشاورزان در مورد تولید مازاد

این مقام مسئول پیرامون شرایط کنونی محصولات در بازار افزود: 
محصول  یک  مناسب  فروش  بدلیل  می کنند  تصور  کشاورزان  برخی 
در سال گذشته، امسال هم می توانند همان محصول را خوب بفروش 
رسانند، اما امسال با تولید مازاد برخی محصولات از جمله گوجه فرنگی، 

چغندرقند و هندوانه روبرو شدیم.
وی با بیان اینکه ۳۰۰ هزار هکتار طرح خوزستان تحویل شده، 
افزود: بیش از ۲۲۰ هزار هکتار آبهای مرزی را تحویل دادیم که در برخی 

استانها مانند کردستان، این سطح بیشتر خواهد شد.
حجتی خاطرنشان کرد: طرحی در سیستان اجرا شد که بر این 
اساس، آب به شیوه مدیریت شده در مزرعه و پای درخت مصرف می شود 
و در نتیجه سال ۹۷ به ازای هر متر مکعب آب، ۱.۳۴ درصد محصول 

خشک برداشت شد.
وی گفت: عمده واردات در ارتباط با نهادهای واسطه ای چند قلم 

است که در این ارتباط از دانه های روغنی، کنجاله، روغن خام و ذرت به 
عنوان عمده ترین اقلام وارداتی نام برد.

به گفته وزیر جهاد کشاورزی، ذخایر نهادهای بذر و سم و کود 
مناسب است و امروز نگرانی از نظر تامین و ذخایر این اقلام وجود ندارد.
وی تاکید کرد: وضعیت از نظر ذخایر موجود بی سابقه است، اما در 
بخش ذرت یک توقف بوجود آمد که مربوط به بخش خصوصی بودو  
بخش دولتی توانسته حدود ۲ میلیون تن ذخیره به دست آورد، درحالی 
که  بخش خصوصی به دلیل برخی محددیت های نظام بانکی با مشکل 

تامین ذرت روبرو شد که آن هم حل شد.
حجتی یادآور شد: آمارها نشان می دهد که  افزایش جهشی در 
تولید برخی محصولات بدست آمده، تولید زعفران از ۳۵۰ تن در سال 
گذشته به ۵۰۰ تن رسیده؛ تولید سیب به چهار میلیون تن و همچنین 
تولید مرکبات به ۴.۵ میلیون تن رسیده که نگرانی برای فروش آنها وجود 
دارد و باید صادرات را رونق داد و کارگروه هایی برای ساماندهی مازاد 

تولید و صادرات این محصولات تشکیل شده است.
باشد،  محور  تقاضا  باید  کشاورزی  اینکه  بر  تاکید  ضمن  وی 
افزود: کشاورز باید بر اساس تقاضا محصول بکارد. در حالیکه برخی 
کشاورزان فکر می کنند چون فروش یک محصول در سال گذشته 
مناسب بوده، امسال هم می توانند همان محصول را خوب بفروشند.

وزیر جهاد کشاورزی  توضیح داد: درباره محصولی مانند گوجه 
فرنگی، این وزارتخانه در هفته های گذشته حدود ۳۵۰ تا ۳6۰هزار تن 
خرید انجام داده، در حالی که در این مدت، بیش از یک میلیون تن 
نسبت به مدت مشابه سال قبل در بازار گوجه فرنگی عرضه شده و درباره 
هندوانه و چغندرقند نیز اتفاق مشابهی را داشتیم و کشاورزان باوجود 

اعلام وزارتخانه، رشد تولید داشتند.
این مقام مسئول ضمن ابراز نگرانی برای فروش و صادرات برخی 
محصولات گفت: امسال در صادرات وضعیت مناسبی نداشتیم، اکنون در 
راه الحاق به اوراسیا به عنوان یک پیمان منطقه ای قرار داریم که استفاده 

بهینه از آن در زمینه صادرات می تواند موثر باشد.
عوارض صادراتی، نسخه وزیر کشاورزی برای مدیریت بازار

فعالان  به  خطاب  سخنانش  از  دیگر  بخشی  در  کشاورزی  وزیر 
افزود: رقم  ۴۰۰  اقتصادی گفت: طرفدار صادرات هندوانه نیستیم و 
لیتر مصرف آب برای کشت هندوانه غلط است و این مصرف به ۴۰ لیتر 

کاهش یافته است.
وی پیرامون کشت گندم گفت: سیاست دولت این است که نان 

با قیمت ارزان در اختیار مردم قرار بگیرد، اما از آنجا که ما به التفاوت 
ارز دولتی و آزاد را دولت باید تامین کند، دولت همواره با کمبود منابع 

روبروست و فشار آن به تولیدکننده وارد می شود.  
این مقام مسئول درباره نهاده های دامی اضافه کرد: کنجاله با قیمت 
هرکیلو گرم ۲ هزار و ۴۳۰ تومان وارد کشور شد، چه کسی آن را ۴۷۰۰ 
یا پنج هزار تومان فروخت، این فاصله دو برابری از واردکننده اصلی تا 

مرغدار منطقی نیست.
به گفته وی، وقتی مرغ شب عید به ۱۷ هزار تومان برسد، مرغدار هم 
افزایش قیمتش را به گردن افزایش قیمت کنجاله می انداخت، در حالیکه 
تمام کنجاله را با این قیمت تهیه نکرده بود.  وزیر کشاورزی همچنین 
درباره باقی مانده سموم گفت: سم و کود وضعیت لجام گسیخته ای 
داشتیم و 6 سال است که آن را ساماندهی می کنیم. هر چیزی را تحت 

عنوان کود توزیع می کردند و مدیریتی بر آن وجود نداشت.
امتناع استان های غربی و شمال غربی از فروش گندم به دولت

این مقام مسئول افزود: امسال باوجود افزایش تولید گندم، نتوانستیم 
گندم خریداری کنیم و برخی کشاورزان گندم خود را نفروختند.

یک  بود،  بی سابقه  که خشکسالی  گذشته  سال  شد:  یادآور  وی 
به  استان ها  بعضی  امسال  و  شد  خریداری  بیشتر  گندم  تن  میلیون 
اندازه کشت آبی هم، گندم نفروختند و این موضوع بیشتر در غرب و 
شمال غرب مشاهده شد و در حالی که در استان خوزستان پدیده سیل 
داشتیم، ۳۰۰ هزار تن بیشتر از سال قبل گندم خریداری شد و تفاوت 

قیمت ها در داخل و خارج کشاورز را متاثر می کند.
به گفته وزیر جهادکشاورزی، امسال مجبور به واردات گندم هستیم 
و تصمیم به واردات گرفته شده و این موضوع در حوزه وزارت صنعت 

است که باید درباره آن تصمیم بگیرد.

رئیس سازمان برنامه و بودجه: برای ایجاد ۹۸۸ هزار فرصت شغلی، 
۸ برنامه، تعریف و تدوین شده است.

برنامه و بودجه کشور در مراسم روز ملی آمار و  رئیس سازمان 
برنامه ریزی گفت: برای ایجاد ۹۸۸ هزار فرصت شغلی، ۸ برنامه، تعریف 

و تدوین شده است.
آقای محمدباقر نوبخت افزود: اکنون هر استان یک برنامه اشتغال 

دارد که در پایان هر هفته پیگیری می شود.
وی با بیان اینکه ۲۵ درصد پولی که باید به دستگاه ها برای ایجاد 
اشتغال می دادیم پرداخت شده است گفت: مثلًا در بخش مسکن چقدر 
باید ساختمان سازی شود و چه میزان بافت فرسوده باید احیا شود و در 
بخش کشاورزی نیز چه میزان پرورش ماهی در قفس باید صورت گیرد؟ 

که این ها همه با برنامه ریزی و نظارت انجام می شود. 
آقای نوبخت با بیان اینکه مجموعه برنامه اشتغال از سال گذشته 
افزود: هزار و ۸۰۰ میلیارد  آغاز شده است و مرتب پیگیری می شود 
تومان از بودجه عمومی و ۷ هزار و ۸۰۰ میلیارد تومان از تسهیلات بانکی 

استفاده شده است تا این میزان اشتغال در ۸ برنامه انجام شود. 
وی گفت: با اجازه مقام معظم رهبری قرار شد یک و نیم میلیارد 
دلار برای اشتغال پرداخت شود که تاکنون یک میلیارد و ۲۵۰ میلیون 
دلار پرداخت شده است. رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور اضافه کرد: 
برای ۲۳۷ هزار نفر در طرح استفاده از تسهیلات صندوق توسعه ملی که 

یک و نیم میلیارد دلار است اشتغال ایجاد شده است. 
وی با تأکید بر اینکه آمار های اعلامی از سوی مرکز آمار متقن است 

گفت: نباید در این آمار رسمی تشکیک شود. 
آقای نوبخت با اشاره به اینکه برخی اصطلاحات آماری تخصصی 
است و توده مردم از آن اطلاع ندارند افزود: برای بررسی آمار های اعلامی 
از سوی مرکز آمار نباید از مردم راجع به صحت و سقم آن سؤال کرد چرا 
که از برنامه ریزی و اطلاعات جانبی مطلع نیستند و بدیهی است با توجه 

به ظواهر و بررسی اطراف خود این آمار را قبول نکنند. 
وی با بیان اینکه آمار مرکز آمار باید به سرعت منتشر شود و در 
عین حال صحت داشته باشد گفت: باید برای کشور و به ویژه ایجاد 

اشتغال تلاش کنیم و برنامه داشته باشیم. 
آقای نوبخت با اشاره به آمار منتشر شده از سوی مرکز آمار در 
تابستان امسال و اینکه یک و هشت دهم واحد درصد نرخ بیکاری در 
تابستان امسال نسبت به تابستان سال گذشته کاهش یافت افزود: ۸۴۳ 

هزار نفر ، جمعیت شاغل در تابستان امسال افزایش یافت. 
وی با بیان اینکه ۳۸۸ هزار نفر به جمعیت فعال اضافه شد گفت: 

۴۵۵ هزار نفر از جمعیت بیکار کاهش یافت. 
آقای نوبخت افزود: اتفاقی که در مرکز آمار ایران افتاده، این است 
که این مرکز در سال های اخیر چند کار را به خوبی انجام داده که یکی 

از آنها، ارائه آمار های به هنگام و سریع است. 
وی گفت: در ۲ ماه گذشته یعنی در مرداد نسبت به تیر و همچنین 
در شهریور نسبت به مرداد شاخص در آمار نقطه به نقطه تورم حاکی از 
افت قابل توجه آن است که شش واحد درصد تورم نقطه ای کاهش یافت. 
آقای نوبخت افزود: البته آمار تورم سالیانه افزایشی بود به علت اینکه 

سال گذشته تورم بالا بود. 

وزیر صمت اعلام کرد : 

رونق تولید، گره معضلات اجتماعی و اقتصادی را می گشاید

حجتی: هرکس گوشت دو دلاری پیدا کرد، وارد کند

برنامه ریزی برای ایجاد ۹۸۸ هزار فرصت شغلی

وزیر راه: 
با افتتاح 
پروژه های 
نیمه کاره 
برخورد 
می شود

وضعیت  به  توجه  با  گفت:  شهرسازی  و  راه  وزیر 
بودجه و اعتبارات دولتی، نباید پروژه های ناقص از سوی 
مدیران وزارت راه و شهرسازی و دستگاه های تابعه افتتاح 
دستور  در  پروژه ها  این گونه  با  برخورد  و  نظارت  و  شود 

کار قرار گیرد. 
به گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی »محمد 
اسلامی« در مراسم افتتاحیه یازدهمین همایش و نمایشگاه 
قیر، آسفالت و ماشین آلات اظهار داشت: باید توجه داشته 
باشیم که رویکردهای ما صرف نظر از وضعیت بودجه و مالی، 
باید در قالب یک مهندسی ارزش در جایگاه واقعی قرار گرفته 

و ادامه یابد.
وی افزود: هر زمان که از تکنیک و مصالح استاندارد 
در روسازی استفاده شد، شاهد اجرای یک پروژه باکیفیت 
در  غیرمرغوب  مواد  از  استفاده  اجازه  نباید  لذا  بوده ایم، 

روسازی راه ها داده شود. 

وزیر راه و شهرسازی با تأکید بر اینکه باید در زمینه 
فرآیندهای طراحی و ساخت یک اقدام جدی انجام شود، 
افزود: نیازمند تبدیل راه ها به برندهای مشخصی هستیم که 
در صورت برخورداری از دوام و کیفیت بالا به نام همان برند 

ثبت و ماندگار شود.
وی افزود: با توجه به شرایط فعلی بودجه و اعتبارات، 
نباید پروژه های ناقص از سوی مدیران وزارت راه و شهرسازی 
و دستگاه های تابعه افتتاح شود و نظارت و برخورد با اینگونه 

پروژه ها در دستور کار قرار گیرد.
راه سازی  در  متفاوت  الگوهای  از  استفاده  بر  اسلامی 
تأکیدکرد و گفت: با توجه به افزایش حجم رفت  و آمدها 
و ترانزیت که بیانگر افزایش تقاضا برای ظرفیت جابه جایی 

است باید ظرفیت راه ها توسعه یابد.
این عضو کابینه دولت دوازدهم تأکیدکرد: برخورداری 
از رویکرد علمی و استفاده هوشمندانه از منابع در زمینه 

راهسازی و همچنین اصلاح رویکردها باید مدنظر قرار گیرد و 
برای اینکه نهضت تغییر شکل گرفته و انقلابی در زیرساخت 
ایجاد شود باید همه دست اندرکاران دست به دست یکدیگر 

دهند.
قیر  پهنه بندی  نقشه  از  رونمایی  به  اشاره  با  اسلامی 
براساس عملکرد بیان داشت: بخش کارفرمایی و پیمانکاری 

باید امروز متعهد شوند که به آن جامه عمل بپوشانند.
کارآمدی  و  تجهیزات  قابلیت  درخصوص  افزود:  وی 
شرکت ها و پالایشگاه ها باید حساس شده و این تشکیلات 

به تجهیزات مطلوب مجهز شوند.
وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه دولت باید عرصه را 
به شرکت های ناکارآمد و سودجو تنگ کند، گفت: در کشور 
فرصت صادرات خدمات فنی- مهندسی فوق العاده ای وجود 
دارد تا برند ایران را به برند زرین تبدیل کرده و این وظیفه 

دولت است که شرکت ها را تقویت کنند.


